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Johan Fälldin                                                    Tobias Johansson  

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Fälldin (C), ordföranden  

Tobias Johansson (V), vice ordföranden  

 

Bo Sundin (M) §§ 1-8, 10-14  

Hugo Laigar (M)   

Minna Thullberg (MP)  

Nike Örbrink (KD)  

Alexander Lindholm (S) 

Suhur Salahyusuf (S)   

Felicia Junger (V) 

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Camilla Bergman (L)                                                    för Daniele Fava (L) 

Hanna Nahman (S)                                                      för Ulla Sjöbergh (S) 

Mikael Sundin (M) § 9                                                  för Bo Sundin (M)                            

 
 

Ersättare: 

Mikael Sundin (M) §§ 1-8, 10-14    

Billy Östh (M) 

Michaela Kotschack Thurn (MP) §§ 1-8, 10-14 

Elin Larsson (C)   

Sandra Zuniga Michel (S)  

Moissis Nikolaidis (S) 

Lina Hultman (V) 

   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Marina Högland, Peter Ahlström, Carina Braun, 
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och personalföreträdare Hasse Eriksson. 
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 § 6 

Underlag för budget 2020 med inriktning 2021 och 
2022 för idrottsnämnden 
Dnr 01.02/88/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Förvaltningens förslag till underlag för budget 2020 
med inriktning 2021 och 2022 för idrottsnämnden 
godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 
 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 april 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 
Fava (L), Minna Thullberg (MP), Nike Örbrink (KD) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det finns ett stort behov av att stärka och investera i 
Stockholms idrotts- och friluftsliv. Det arbete som den 
grönblåa majoriteten påbörjat behöver fortsätta. Stockholm 
ska vara en ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbar stad 
där människor vill bo, bilda familj, bygga relationer och 
åldras. Där människor känner trygghet, tillit och framtidstro. 
Stockholm ska vara en öppen och modern stad där 
livskvalitet för alla stockholmare och hänsyn till kommande 
generationer står i fokus. Stockholm ska vara en stad med 
ren luft och rent vatten. Vi bygger en stad där alla invånares 
frihet och möjligheter ska värnas oberoende av deras 
bakgrund. Rasism och hat har inget utrymme i vår öppna 
stad. Stockholm ska vara en stad för alla där tillgängligheten 
och delaktigheten ständigt utvecklas och där vi tar hand om 
dem som behöver det offentligas hjälp. I Stockholm ska alla 
känna sig trygga. 
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Den ekonomiska hållbarheten ska vila på en välgrundad 
budgetprocess där vi tar ansvar för att hushålla med 
stockholmarnas skattepengar. Investeringsbehovet inom 
idrottsnämnden är stort och måste göras med god ekonomisk 
hushållning i syfte att stärka Stockholm som idrotts- och 
evenemangsstad. Det behövs ett ökat samarbete som 
uppmuntrar fler privata investerare och klubbar/föreningar 
som vill investera och vara delaktiga i driften av fler 
anläggningar i Stockholm. Förutom stora kommunala 
satsningar behöver vi även de privata för att öka antalet 
anläggningar för idrotten. 
 
Verksamheten på idrottsområdet ska bedrivas ekologiskt 
hållbart med fortsatt fokus på energieffektivisering och 
energiväxling mot förnybara energikällor. Investeringar och 
upphandlingar ska göras med hänsyn till klimat och miljö. 
Utsläpp av miljöfarliga ämnen ska minska, exempelvis ska vi 
fortsätta minska utsläppen av mikroplaster från 
konstgräsplaner och miljöskadliga ämnen från Stockholms 
båtliv. Idrottsnämnden ska ta sitt ansvar för att stadens miljö- 
och klimatmål nås. 
 
Idrotten och friluftslivet spelar en viktig roll för en socialt 
hållbar stad. Genom idrottsverksamheten ges människor i 
hela staden möjligheter till meningsfulla aktiviteter och en 
bättre hälsa. Detta förutsätter också att människor känner 
trygghet. 
 
Arbetet för ökad trygghet på alla våra anläggningar är centralt 
och kräver samlade insatser där idrottsförvaltningen 
samarbetar med övriga delar av staden såväl som med 
föreningsliv och ansvariga myndigheter.  
 
Idrottens förmåga att bidra till integration måste tas tillvara 
och stärkas. Genom en bättre integration kan utanförskap 
och utsatthet i staden minska. En tät dialog och ett aktivt 
samarbete med föreningslivet är av avgörande betydelse för 
att lyckas med denna viktiga uppgift. Satsningar på 
simkunnighet är prioriterat då simkunnighet är en livsviktig 
kunskap likaväl som en möjlighet till fysisk aktivitet och 
rekreation. 
 
Idrotts- och fritidsytor i form av idrottsanläggningar, 
utomhusgym, motionsspår, badplatser och skidspår ger 
stockholmare utökade möjligheter till motion och rörelse i sin 
närmiljö. I nämndens arbete är den prioriterade gruppen barn 
och unga där särskild hänsyn ska tas till 
integrationsfrämjande 
insatser, jämställdhet, socioekonomiska faktorer samt behov 
för personer med olika funktionsnedsättningar. 



Sida 4 av 5 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 
 
Stockholm ska fortsätta vara en levande, inkluderande, 
öppen och modern idrotts- och evenemangsstad. 
Idrottsnämnden har en viktig uppgift att arbeta för att alla 
stockholmare ska ha möjlighet att vara fysiskt aktiva och 
upptäcka friluftsaktiviteter utifrån sina egna förutsättningar. 
Till det hör att möjliggöra fysisk aktivitet bland äldre, vilket 
gynnar deras hälsa och kan bidra till att bryta ensamhet.  
 
Idrott och friluftsliv har en central betydelse för folkhälsan och 
är en vital del av civilsamhället. Folkhälsa handlar om de 
insatser som görs för att förebygga ohälsa. Idrottsområdet 
innehåller både folkhälsofrågor, som att få människor att röra 
på sig och träna, och demokratiska perspektiv, som att få 
människor att engagera sig och ta ansvar i föreningslivet. 
Föreningsstöden ska utgöra ett verktyg för att främja 
integrationen i Stockholm. Idrottsrörelsen skapar gemenskap 
och delaktighet, där ömsesidig respekt och förståelse mellan 
människor kan växa oavsett bakgrund. 
 
 
 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Lindholm (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Förvaltningen har gjort en gedigen genomgång av 
kommande års behov inför budget 2020 och inriktning framåt. 
Det är bra att satsningarna som påbörjades 2015 och 2017 
med idrottskoordinatorer nu utökas med referensgrupper för 
att nå fler i de prioriterade målgrupperna i områden där 
aktivitetsgraden är låg. Att också peka ut den växande 
gruppen äldre som vill motionera hela livet är viktigt både för 
individerna och för staden i sin helhet, de är bra att gruppen 
redan tidigt i planeringen uppmärksammas för att på så sätt 
kunna möta de växande behoven.  
När det gäller stadens friluftsstrategi som ska få flera 
stockholmare att röra på sig och att öka ytor för friluftsliv så är 
vi likt fackförbunden oroade att målsättningen inte går i takt 
med de resurser som avsätts. För att det inte bara ska bli 
tomma ord om att fler stockholmare ska komma i rörelse 
krävs åtgärder och en budget för dessa åtgärder. Vi 
instämmer i fackförbundens åsikt om att motionsspåren bör 
samlas under idrottsnämnden för att få ett heltäckande grepp 
om dessa.  
Den största oron i underlaget för budget gäller investeringar i 
nya idrottsytor och anläggningar. Tanken om att finansiera 
nya anläggningar och idrottsplatser med OPS-lösningar har 
visat sig vara kostnadsdrivande och fördyrande.  
Majoriteten köper lite tid med OPS men som vi sett i andra 
projekts som har bekostats med den lösningen så blir det  
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mycket dyrare över tid och är inte ett ansvarigt sätt att 
hantera stockholmarnas pengar.  
Förvaltningens lyfter i underlaget att det krävs 
budgetförstärkningar för att möta upp verksamhetens 
utveckling samtidigt som arbetstidslagar med mera måste 
följas. Både vi och fackförbundet instämmer till fullo i denna 
beskrivning och emotser att resurser och därmed 
budgetförstärkning finns med i kommande budgetar. 
För att stadens arbete med konstgräsplaner insamlingen av 
mikroplaster ska fortsätta och förbättras så anser vi att 
budgetramen som är satt inte kommer hålla för att klara 
implementeringen av de handlingsplaner som finns gällande 
en bättre miljömässig skötsel och drift av stadens 
konstgräsplaner. För att arbetet ska fortsätta så som tänkt 
anser vi att en budgetförstärkning är på sin plats för att 
arbetet ska kunna fortgå som planerat. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


